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Jihočeská univerzita v Českých Budějovicích, Ekonomická fakulta 

 

25. 5. 2020 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu EF JU č. 3/2020 

 

Přítomni:                                     14 členů (viz prezenční listina) 

      

Omluveni (bez titulů):            L. Černá  

 

Hosté (bez titulů): D. Škodová Parmová,  R. Klufová, E. Fichtnerová,  M. 

Šulista, E. Cudlínová, M. Lapka,  Z. Dvořáková Líšková, 

J. Klicnarová, K. Pícha, M. Jílek 

 

Hlasování o zapisovateli a ověřovatelích zápisu: 

Navržený zapisovatel M. Novotná 

pro – 13, proti – 0, zdržel se – 1 

 

Navržení ověřovatelé zápisu: K. Vocetková,  F. Hošinský,  

pro – 12, proti – 0, zdržel se – 2 

 

Navržený program: 

  

1. Organizační záležitosti   

2. Organizační řád Ekonomické fakulty Jihočeské univerzity v Č. Budějovicích 

3. Různé  

 

Nikdo nevznesl připomínku na doplnění resp. změnu navrženého programu 

 

Hlasování o programu  

pro – 14, proti – 0, zdržel se – 0 

 

 

Bod 1 – Organizační záležitosti  

 

Předseda AS EF JU na základě stížnosti několika senátorů z předchozího jednání senátu navrhl 

dle Jednacího řadu AS EF článku 5 odstavce 5 omezit řečnickou dobou na dobu 5 minut.  

 

 

Usnesení  

 

Na základě Jednacího řadu AS EF článku 5 odstavce 5 se na toto jednání senátu omezuje 

řečnická doba na dobu 5 minut.  

 

 

Hlasování o usnesení   

 

pro – 10, proti – 3, zdržel se – 1.  
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Bod 2 - Organizační řád Ekonomické fakulty Jihočeské univerzity v Č. Budějovicích 

 

 

Děkanka představila členům senátu předložený dokument. Uvedla, že předložený dokument 

vychází ze statutu EF a strategie EF.  Nový organizační  řád zohledňuje přijatou strategii EF 

JU, která klade důraz na efektivitu. Do předloženého organizačního řádu byly zapracovány 

změny vyplývající z diskuse minulého zasedání senátu ze dne 14. 5. 2020. Organizační 

struktura je liniově štábní. Nová struktura vznikne fúzí 5 kateder do třech kateder. První nová 

katedra (Katedra aplikované ekonomie a ekonomiky) vznikne spojením Katedry ekonomiky 

s částí Katedry regionální managementu. Druhá nová katedra (Katedra obchodu, cestovního 

ruchu a jazyků) vznikne spojením Katedry obchodu a cestovního ruchu s Katedrou jazyků. Třetí 

nová katedra (Katedra regionálního managementu a práva) vznikne spojením Katedry práva a 

části Katedry regionálního managementu. Organizační změny jsou vyvolány jednak nově 

akreditovanými programy na EF a jednak ekonomickými důvody. Děkanka uvedla, že i 

v dalších letech lze očekávat financování vysokých škol na nižší úrovni vzhledem k současné 

nepříznivé situaci v ekonomice vyvolané pandemií. Zároveň děkanka objasnila očekávané 

dopady organizační změny, a to pracovně právní, ekonomické a systémové dopady. Změna je 

naplánována od 1. 9. 2020.  

 

Po představení byla otevřena rozprava o předloženém materiálu. 

 

Předseda AS EF vyzval předsedu právní komise AS EF JU, aby v krátkosti představil 

stanovisko právní komise k předkládanému materiálu.  

 

Slobodník:  Právní komise má 5 členů, z toho 1 člen neměl připomínku žádnou a 4 členové měli 

připomínky. Dle Jednacího řádu senátu článek 5 odstavec 1 předkladatel předkládá podkladový 

materiál, a to nejpozději sedm dnů před dnem zasedání senátu.  

Prezentace byla doručena elektronicky až den před jednáním. 

 

Děkanka: Předkládaný materiál byl řádně zveřejněn předsedou AS sedm dní před konáním 

senátu. Pouze prezentace v PowerPointu, která dovysvětluje změny, byla zaslána později. 

 

Volek:  Prosím, o jasné stanovisko právní komise, zda předložený dokument obsahuje právní 

vady nebo je v rozporu s jinou právní normou? 

 

Hrubý:  Organizační řád není v rozporu s žádnou právní normou, ať už se zákonem o VŠ či se 

Statutem JU. Materiály byly zaslány včas. 

 

Proběhla výměna názorů mezi členy senátu z  katedry práva. 

 

Dvořáková-Líšková: Jsme na akademické půdě, senátoři by se měli vyjadřovat 

k předkládanému organizačnímu řádu. 

 

Řehoř: Proč jsou předměty již v tuto chvíli přepsány ve Stagu s novými zkratkami, když senát 

ještě organizační změnu neschválil? Proběhnou výběrová řízení na nové vedoucí vzniklých 

kateder? 

 

Děkanka: Výběrová řízení na vedoucí kateder budou vypsána u všech třech nově vzniklých 

kateder.  
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Klufová: Příprava změn v systému Stag je náročná a těžko by se v případě dnešního schválení 

organizační změny stihly za 4 dni tj. k 1. 6., kdy začínají zápisy studentů na předměty.  

 

Pícha: Příprava je nutná, zažili jsme vícekrát v minulosti při akreditacích přípravu předmětů a 

studijních plánů, které nikdy pak nebyly naplňovány, a příprava tedy nemusí mít žádnou právní 

závaznost.  

 

Jílek: V akademickém senátu jsem také působil, na fakultě jsem 25 let, senát vždy byl k vedení 

kritický, ale vždy by měl jednat v zájmu fakulty. Z dnešního jednání mám pocit, že u některých 

členů AS převažují osobní zájmy, a mnohdy se diskutuje o malichernostech. Za vedení fakulty 

je odpovědná děkanka EF. 

 

Vocetková: Ve strategickém záměru bylo schvalováno 5 kateder. Bylo by možné ještě změnit 

organizační strukturu na těchto pět kateder? Bylo by vhodné spojení katedry regionálního 

managementu a katedry ekonomiky. 

 

Děkanka: O novém organizačním řádu proběhla diskuse s dotčenými katedrami, z které 

vyplynuly navržené organizační změny. 

 

Lapka: Důvodem proč se nespojí katedra ekonomiky s celou katedrou regionálního 

managementu, jsou koncepční rozdíly a zaměření. 

 

Děkanka: Někdy nestačí pouze technické spojení kateder. Je nutné, aby fúze vedla také 

k synergickému efektu a vzniklé týmy mohly přispět ku prospěchu a rozvoji EF. 

 

Slobodník: Co se změnilo za 4 měsíce, proč už ve strategickém záměru nebylo navrženo a poté 

schvalováno šest kateder. 

 

Děkanka: Za tuto dobu byly akreditovány nové studijní programy. Je nutné podržet 

akreditovatelné pedagogy a vytvořit silné katedry, které mají studijní program. 

 

 

Ze zákona o VŠ vyplývá, že akademický senát uvedený materiál schvaluje  (zákon o VŠ § 27- 

Akademický senát fakulty na návrh děkana rozhoduje o zřízení, sloučení, splynutí, rozdělení 

nebo zrušení fakultních pracovišť). 

 

 

Navržené usnesení: 

 

Akademický senát Ekonomické fakulty Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích 

schvaluje na základě § 27 Zákona o vysokých školách předložený Organizační řád Ekonomické 

fakulty Jihočeské univerzity v Č. Budějovicích. 

 

Hlasování o usnesení   

 

pro – 10, proti – 0, zdržel se – 4. 

 

Děkanka poděkovala členů AS za proces schválení organizačního řádu s tím, že věří v pozitivní 

vývoj naší Alma mater, v dobrou spolupráci a posílení svébytnosti na EF.  
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Bod 3 -  Různé  

 

Předseda AS EF poděkoval přítomným a ukončil zasedání senátu. Upozornil, že další jednání 

AS se předpokládá přibližně v polovině června, kdy se bude schvalovat rozpočet EF. 

 

Zapsala:  Novotná 

Ověřili: Vocetková, Hošinský   
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